
>> Doskona³a promocja Bia³ej Podlaskiej << >> W rocznicê wyzwolenia spod zaborów  <<

Trzy wiadomo�ci

Lotnisko w Bia³ej Podlaskiej zdoby-
³o pierwsz¹ nagrodê w wojewódz-

twie lubelskim w III Ogólnopolskim
Konkursie �Grunt na medal 2008�, or-
ganizowanym przez marsza³ków woje-
wództw oraz Polsk¹ Agencjê Informa-
cji i Inwestycji Zagranicznych (PAIiIZ)
pod patronatem ministra gospodarki.

Celem nadrzêdnym konkursu, do
którego przyst¹pi³o 220 gmin z ca³ej
Polski, by³o wy³onienie najlepszych
terenów pod inwestycje produkcyjne.
Rywalizacja gmin mia³a przebieg dwu-
etapowy. Na pocz¹tku przeprowadzo-
no selekcjê kandydatów na podstawie

nades³anych materia³ów � opisu dzia-
³ek, za³¹czonych zdjêæ i map. Doko-
nali jej w ka¿dym z województw pra-
cownicy w³a�ciwego terytorialnie Cen-
trum Obs³ugi Inwestora � Partnera
PAIiIZ. Drugi etap, do którego zakwali-
fikowano 91 terenów, trwa³ do 17
pa�dziernika 2008 roku i w g³ównej
mierze opiera³ siê na wizytowaniu wy-
selekcjonowanych miejsc. Ostatecznie
wskazano szesnastu zwyciêzców, a
og³oszenie wyników konkursu �Grunt
na medal� nast¹pi³o 3 listopada.
2008 roku.

Uczestnictwo w konkursie da³o

Bia³ej Podlaskiej wymierne korzy�ci.
Laureaci �Gruntu na medal� otrzyma-
li niepowtarzaln¹ szansê promocji
swojej gminy jako najlepszego miejsca
lokalizacji dla inwestycji produkcyjnych,
a wyró¿nione w konkursie tereny bêd¹
nastêpnie rekomendowane w pierw-
szej kolejno�ci inwestorom zagranicz-
nym. Ponadto uhonorowani bêd¹ mieæ
mo¿liwo�æ u¿ywania logo �Grunt na
medal� we wszystkich materia³ach
promocyjnych, a prezentacja nagrodzo-
nych terenów zostanie zamieszczona
na portalach PAIiIZ i urzêdów marsza³-
kowskich wszystkich województw.

LOTNISKO NA MEDALLOTNISKO NA MEDAL

Za dziesiêæ lat, 11 listopada 2018
roku, prezydent Andrzej Czapski

planuje przekazaæ spo³eczeñstwu Zie-

mi Bialskiej �KOPIEC � POMNIK PA-
MIÊCI BOHATERÓW WALK WYZWO-
LEÑCZYCH�. O inicjatywie budowy po-

mnika poinformowa³ mieszkañców
miasta na zakoñczenie uroczysto�ci
�wiêta Niepodleg³o�ci. Kopiec bêdzie

sypany wysi³kiem samorz¹dów, or-
ganizacji, instytucji, szkó³, uczelni,
przedsiêbiorstw, a wiêc ca³ego spo-
³eczeñstwa Bia³ej Podlaskiej.

Prezydent wyst¹pi z projektem
uchwa³y do Rady Miasta, a wkrót-
ce zostanie powo³any Komitet Ho-
norowy, w którym zasi¹d¹ osoby
ciesz¹ce siê powszechnym autory-
tetem, powstanie te¿ Komitet Ro-
boczy. Niebawem odbêd¹ siê pierw-
sze spotkania tych gremiów, nara-
dy i konsultacje, zostanie zatwier-
dzony projekt i lokalizacja kopca.
Nale¿y równie¿ dodaæ, ¿e do tego
ciekawego pomys³u zainspirowali
prezydenta: Edward Æwiczyñski i
Ferdynand Izdebski.

>> Upamiêtnimy bohaterów walk wyzwoleñczych <<

Kopiec na 100-lecie
odzyskania niepodleg³o�ci

90-t¹ rocznicê odzyskania przez Polskê niepodleg³o�ci uczczono w na-
szym mie�cie w sposób szczególny. Uroczysto�æ zgromadzi³a w³adze samo-
rz¹dowe miasta, powiatu, gminy, przedstawicieli instytucji wojewódzkich, s³u¿b
mundurowych oraz bialskich zak³adów pracy. W sumie uczestniczy³o w niej
kilkuset mieszkañców. Licznie dopisa³y poczty sztandarowe kombatantów,
instytucji i wszystkich miejskich szkó³. Symboliczne wi¹zanki kwiatów z³o¿ono
od spo³eczeñstwa w miejscu straceñ na Placu Wolno�ci, gdzie zgromadzo-
nych powita³ prezydent Andrzej Czapski, nastêpnie pod pomnikiem Papie¿a
Jana Paw³a II oraz pod pomnikiem 34 Pu³ku Piechoty przy ul. Warszawskiej.
Tam przemówienie wyg³osi³ wiceprzewodnicz¹cy Rady Miasta Waldemar Wo�-
niak. W czasie koncelebrowanej mszy �wiêtej w ko�ciele �w. Antoniego S³o-
wo Bo¿e do uczestników skierowa³ ks. pra³at dziekan Ryszard Kardas.

Na zakoñczenie uroczysto�ci bialski prezydent, dziêkuj¹c obecnym za
uczestnictwo, przekaza³ spo³eczeñstwu miasta trzy wa¿ne wiadomo�ci. 20
kwietnia 2010 roku, w 90. rocznicê nadania Marsza³kowi Józefowi Pi³sud-
skiemu honorowego obywatelstwa Bia³ej Podlaskiej przez ówczesn¹ Radê
Miasta, w holu magistratu zostanie ods³oniêta pami¹tkowa tablica. Równie¿
tablic¹ zostanie uhonorowany Józef Rudnicki, pierwszy bialski starosta po
1918 roku. A. Czapski og³osi³ te¿ dekadê sypania kopca pamiêci wszystkich
walcz¹cych o niepodleg³o�æ Rzeczpospolitej Polskiej (czytaj obok).

6 listopada w kaplicy garnizonowej przy ul. Dokudowskiej odby³a siê konce-
lebrowana msza �wiêta w intencji funkcjonariuszy s³u¿b mundurowych po-

leg³ych w czasie pe³nienia s³u¿by. Przyby³y na ni¹ delegacje lotników, s³u¿by
granicznej, stra¿y miejskiej, s³u¿by ochrony kolei, s³u¿by wiêziennej oraz WKU.
Byli te¿ obecni przedstawiciele w³adz samorz¹dowych w osobach zastêpcy
prezydenta Waldemara Godlewskiego oraz starosty Tadeusza £azowskiego.
O obowi¹zkach s³u¿bowych, patrioty�mie i powinno�ciach wobec Ojczyzny mówili
w swoich wyst¹pieniach: ks. dziekan pra³at Ryszard Kardas i ks. p³k dr Kazi-
mierz Tuszyñski. Po mszy z³o¿ono kwiaty pod Pomnikiem Lotników.

>> Ku czci poleg³ych w czasie s³u¿by  <<

Mundurowi do apelu

Komputerowa wizualizacja kopca



>> Rozmowa z Andrzejem Czapskim, prezydentem
miasta Bia³a Podlaska <<

Nie czujê siê
urzêdnikiem

>> Mija 10 lat, gdy zarz¹dza pan Bia-
³a Podlask¹. Wyobra¿a³ pan so-
bie w 1998 r., ¿e trwaæ bêdzie
na tak eksponowanym stanowi-
sku a¿ tak d³ugo?
� Szczerze mówi¹c, to wówczas a¿

tak odleg³ych planów nie snu³em. Za
to od czasu, kiedy w pierwszej kadencji
Senatu by³em cz³onkiem komisji i two-
rzy³em fundamenty pierwszej ustawy sa-
morz¹dowej, bardzo mnie to fascyno-
wa³o. Wówczas przemknê³a mi przez
g³owê chêæ sprawdzenia siê w przysz³o-
�ci w samorz¹dzie. I tak¹ mo¿liwo�æ
otrzyma³em w 1998 roku od radnych. A
¿e po kolejnych czterech latach, a na-
stêpnie o�miu, ju¿ z woli samych miesz-
kañców Bia³ej Podlaskiej nadal zajmujê
to zaszczytne stanowisko, to znaczy, ¿e
moja praca i aktywno�æ zosta³y pozytyw-
nie przez nich ocenione, a nie wynika z
jakiego� politycznego uk³adu. Choæ nie
da siê ukryæ, ¿e wybory sprzed dwóch
lat pokaza³y mi równie¿, jak trudno jest
walczyæ z silnym uk³adem politycznym.
Mój g³ówny rywal reprezentowa³ wów-
czas bêd¹cy na fali PiS. Dlatego cieszê
siê, ¿e nie maj¹c silnego zaplecza i tak
zwyciê¿y³em. Reasumuj¹c, to ka¿da z
kadencji by³a inna. G³ównie wynika³o to
ze zmian w Radzie Miasta.

>> Proszê o krótki bilans minionej
dekady.
� Trudno jest mi j¹ obiektywnie

oceniæ, ale miarodajnym powinno byæ
du¿e uznanie wyra¿ane przez uczest-
ników tegorocznego Zjazdu Absolwen-
tów liceów Kraszewskiego i Plater.
Spotkanie to odbywa siê co dziesiêæ
lat, zatem poprzedni zjazd oraz ostat-
ni spinaj¹ okres mojej prezydentury.
Przede wszystkim mam satysfakcjê z
tego, ¿e uda³o siê uratowaæ Bia³¹ Pod-
lask¹ przed degradacj¹ i za�cianko-
wo�ci¹ po utracie rangi miasta woje-
wódzkiego, kiedy zosta³a zdana g³ów-
nie na siebie. Sta³o siê to dziêki od-
wa¿nym decyzjom inwestycyjnym, któ-
re w znacznym stopniu odrobi³y zanie-
dbania w infrastrukturze drogowej i ko-
munalnej. Oczywi�cie, nie brakowa³o
malkontentów, którzy odradzali drogê
w kierunku zad³u¿enia miasta. Ja by-
³em jednak odmiennego zdania i sze-
rokim frontem ruszy³em inwestycje
maj¹ce na celu budowê dróg, wodoci¹-
gów, kanalizacji, hal gimnastycznych.
Tym bardziej, ¿e na te cele mo¿na by³o
pozyskaæ fundusze unijne. Drugim do-
wodem na udane zrekompensowanie
obni¿enia administracyjnego statusu
miasta okaza³a siê Pañstwowa Wy¿sza
Szko³a Zawodowa, zainicjowana przez
Zarz¹d i Radê. Wreszcie trzecim � nowy
Plac Wolno�ci oraz magistrat, bêd¹cy
wizytówk¹ Bia³ej Podlaskiej. Dlatego,
moim zdaniem, minionych dziesiêæ lat
to okres wzmo¿onego rozwoju miasta i
oceniam go pozytywnie.

>> £atwiej by³o kierowaæ miastem
w latach 1998-2002, gdy prezy-
denta wybierali radni, czy te¿
bêd¹c namaszczonym przez
mieszkañców miasta w bezpo-
�rednich wyborach?
� W pierwszej kadencji spory by³y

merytoryczne i z rozrzewnieniem wspo-
minam tamten okres, gdy¿ radni bar-
dziej patrzyli na dobro miasta. Nie mo¿-
na tego powiedzieæ o obecnej kaden-
cji, która jest wyra�nie upolityczniona
i nie z mojej winy konfrontacyjna. Co
bym nie proponowa³ dla miasta, to i
tak jest to przez opozycyjnych radnych
kontestowane. Wydaje mi siê, ¿e dzia-
³anie to jest ukierunkowane na wyro-
bienie w�ród mieszkañców opinii, i¿
prezydentowi nic siê nie udaje, tak
wiêc nie ma co go wybieraæ na now¹
kadencjê. Ja tymczasem wierzê w m¹-
dro�æ bialczan, którzy na pewno za-
uwa¿aj¹, ¿e to wskutek z³ych decyzji
opozycyjnych radnych nasze miasto
nie rozwija siê w jeszcze szybszym tem-
pie. �le rozumiana przez nich rywali-
zacja jest szkodliwa dla Bia³ej i jej
mieszkañców. A¿ czasami zastana-
wiam siê, czy nie proponowaæ rozwi¹-
zañ sprzecznych ze swoimi za³o¿enia-
mi, bo dopiero wówczas, g³osuj¹c mi
na przekór, zatwierdz¹ to, co chcia³em.

>> Zawsze by³ pan zwolennikiem in-
westycyjnego rozwoju miasta,
które dziêki temu staje siê coraz
nowocze�niejsze i piêkniejsze.

Wi¹¿e siê to jednak z krytykowa-
nym przez opozycjê zaci¹ganiem
kredytów. Jak dzi� wygl¹daj¹ bial-
skie finanse?
� Miasto jest zad³u¿one na oko³o

30 milionów z³otych. Nie jest to du¿o,
ale sp³aty kredytów z poprzednich lat
obci¹¿aj¹ na tyle, ¿e dalsze mo¿liwo�ci
inwestowania s¹ ograniczone. Jeste-
�my w przededniu uchwalenia bud¿etu
na 2009 rok i pojawi³y siê napiêcia w
zakresie zbilansowania czê�ci inwesty-
cyjnej. Wynika to z nowych potrzeb i
opó�niania realizacji finansowania z fun-
duszy europejskich. O ile w poprzed-
nim okresie dop³yw pieniêdzy z Unii by³
du¿y i nasze miasto znajdowa³o siê w
czo³ówce województwa lubelskiego, to
obecnie unijne programy m.in. w zakre-
sie budowy dróg i infrastruktury spor-
towej jeszcze nie s¹ uruchomione, a
terminy ci¹gle odraczane.

>> Przejd�my do znajduj¹cej siê w³a-
�nie na pó³metku bie¿¹cej kaden-
cji. Czy zrealizowa³ pan 50 pro-
cent swoich zamierzeñ, czy te¿
mniej, a mo¿e wiêcej?
� Trudno zamierzenia postawiæ na

szali. W zasadzie realizujemy to, co
uchwalili radni. Ja proponowa³em tro-
chê wiêcej, szczególnie w roku bie¿¹-
cym. Niestety, szereg inwestycji zwi¹-
zanych z drogami i parkingami radni
zablokowali, o czym mieszkañcy do-
skonale wiedz¹. Na pocz¹tku tej ka-
dencji dokonali�my pomy�lnego rozli-
czenia poprzedniej edycji �rodków unij-
nych. A przypominam, ¿e wprowadzo-
no do miasta ponad 70 milionów z³o-
tych. Nastêpne zamierzenia koncen-
trowali�my na budowie kolejnych dróg,
a tak¿e szeregu inwestycji o�wiato-
wych, w tym boisk ze sztuczn¹ na-
wierzchni¹. Dokonali�my równie¿ bar-
dzo istotnych zmian organizacyjnych
w strukturze miasta. Powo³ali�my
dwie spó³ki komunalne dotycz¹ce ko-
munikacji miejskiej oraz gospodarki lo-
kalami. Rozwi¹zania te s¹ na wskro�
nowoczesne, przez co przyje¿d¿aj¹ do
nas samorz¹dowcy z Lublina, by bli¿ej
poznaæ szczególnie te pierwsze.

>> Do�æ krótko trwa³ w Radzie Mia-
sta uzgodniony po wyborach uk³ad
koalicyjny. Od tego czasu jest chy-
ba trudno forsowaæ swoj¹ koncep-
cjê rozwoju Bia³ej Podlaskiej?
� Na pocz¹tku chcê powiedzieæ,

¿e nie jestem zwolennikiem uk³adów
koalicyjnych, ale je¿eli takowy musia³
powstaæ, to go szanowa³em. Bardzo
szybko jednak radni Platformy wybrali
koalicjê z PiSem, z którego wywodzi³
siê mój wyborczy rywal, i powsta³ eg-
zotyczny na skalê krajow¹ uk³ad na
rzecz zwalczania prezydenta. Nieste-
ty, sojusz ten trwa i ma siê dobrze, co
mocno utrudnia rozwój miasta. Coraz
bardziej sk³aniam siê do wniosku, ¿e
kampania wyborcza przeciwko Andrze-
jowi Czapskiemu zosta³a rozpisana na
cztery lata. Mnie to nie przeszkadza,
gdy¿ uczestniczy³em ju¿ w nie takiej
grze, ¿e przypomnê lata 1980-81. W
tego typu konfrontacji czujê siê jak
ryba w wodzie. Najgorzej, ¿e cierpi na
tym miasto. Przyk³adem na to, ¿e czar-
ne widziane by³o przez opozycjê jako
bia³e, jest przeforsowanie obni¿ki po-
datków od �rodków transportowych.
Mia³a ona zwiêkszyæ zainteresowanie
rejestracj¹ pojazdów w naszym mie-
�cie. Tymczasem efekt jest taki, ¿e
istniej¹ce firmy uzyska³y spor¹ podat-
kow¹ ulgê, a przyrostu zarejestrowa-
nych aut � czytaj dodatkowych wp³y-

wów do miejskiej kasy � jak nie by³o,
tak nie ma. Niew¹tpliwym plusem ist-
niej¹cej sytuacji jest wyczulenie urzêd-
ników na choæby najmniejsze b³êdy,
jakie mogliby pope³niæ w swojej pracy.

>> Czy spory prawne wokó³ przewod-
nicz¹cego Rady i innego opozy-
cyjnego radnego wp³ywaj¹ na roz-
wój miasta?
� Na szczê�cie, raczej nie. Cierpi na

tym jedynie presti¿ Rady i Bia³ej Podla-
skiej jako miasta prawa. Dwóch radnych
powinno honorowo odej�æ, bo nigdzie w
Polsce odwo³ania w podobnych spra-
wach nie da³y rezultatu. To nic innego,
jak ewidentny przyk³ad upartego i bez-
krytycznego trwania przy swoim, przez
co mamy przewodnicz¹cego Rady, któ-
ry nie pe³ni obowi¹zków przewodnicz¹-
cego; mamy g³osowania, które nie wia-
domo, czy s¹ wa¿ne, czy te¿ nie.

>> Planowa³ pan wybudowanie wie-
lu kilometrów dróg i chodników.
O ile 2007 r. by³ owocny w te in-
westycje, o tyle obecny ju¿ nie.
Jak reaguj¹ na to mieszkañcy?
� Obecny rok równie¿ jest owocny,

tyle ¿e mniej. W tej sprawie muszê siê
jednak uderzyæ we w³asn¹ pier�. Otó¿
etap fazy przygotowawczej nie jest, de-
likatnie mówi¹c, doskona³y. Zbyt d³u-
go czekamy na projekty oraz przygoto-
wanie gruntów pod inwestycje, na uzy-
skanie formalnych pozwoleñ. Nieste-
ty, kilka niedoróbek w roku bie¿¹cym
mo¿na z³o¿yæ na karb urzêdników. Z
tego powodu podj¹³em ju¿ stosowne
decyzje personalne. Na niektórych sta-
nowiskach nie mogê trafiæ na osoby,

które, jak ja, chcia³yby
chcieæ przeæ do sukce-
su. Mieszkañcy czuj¹
wiêc pewne zniecierpli-
wienie przejawiaj¹ce siê
w bezpo�rednich rozmo-
wach i kierowanej do
mnie, poprzez kupon wy-
ciêty z �Bialczanina�, ko-
respondencji.

>> Dwa lata temu wspo-
mina³ pan o budowaniu
marki miasta poprzez
sport. Powstaj¹ przy-
szkolne hale i boiska,
jednak ci¹gle cicho o
hali widowiskowo-spor-
towej z prawdziwego
zdarzenia, fatalnie pre-
zentuje siê stadion pi³-
karski. Jaka jest szan-
sa postawienia na te
dwa cele?

� Hala przy ul. Sitnic-
kiej to wspólny projekt
miasta oraz bialskiego
wydzia³u AWF. Miasto ze
swojej czê�ci wywi¹zuje

siê na bie¿¹co. W tym roku koñczymy
budowê ulic wokó³ przysz³ej inwesty-
cji, czyli: G³êbokiej, Olimpijczyków i Ma-
rusarza. A z tego co wiem, to uczelnia
zbiera dokumenty do pozwoleñ, tak wiêc
nasze przedsiêwziêcie powinno zostaæ
zmaterializowane. O wiele gorzej jest ze
stadionem. Wprawdzie jeste�my w fa-
zie opracowywania koncepcji, ale nie
staæ nas na przeprowadzenie gruntow-
nej modernizacji tylko za w³asne pieni¹-
dze. Liczymy na pozyskanie �rodków z
Ministerstwa Sportu lub Urzêdu Mar-
sza³kowskiego, ale obawiam siê, ¿e
przeszkodzi nam przekierunkowanie nie-
mal ca³ych centralnych funduszy na in-
westycje zwi¹zane z EURO 2012. W ka¿-
dym b¹d� razie problem widzê i jest on
dla mnie bardzo wa¿ny. Stadion w na-
szym mie�cie musi byæ na poziomie XXI
wieku.

>> Kolejne pañskie zamierzenia to
rewitalizacja parku oraz zachod-
nia i wschodnia obwodnica. Na ja-
kim etapie s¹ te trzy planowane
inwestycje?
� Aby tury�ci zobaczyli nasze mia-

sto w wymiarze historycznym, z³o¿yli-
�my we wrze�niu w Ministerstwie Kul-
tury projekt, na podstawie którego
chcemy pozyskaæ �rodki na rewitali-
zacjê terenów zabytkowych. Gdy zosta-
nie przyjêty, to bêdziemy go realizowa-
li. Je¿eli nie, to podobnie jak ze sta-
dionem pozostanie nam czekanie. Je-
¿eli chodzi o obwodnice, to aktualnie
tocz¹ siê dyskusje na szczeblu rz¹do-
wym na temat przebiegu autostrady.
My w³¹czamy siê do nich z postulata-

mi dotycz¹cymi zjazdów do Bia³ej Pod-
laskiej. Planowany jest jeden na wyso-
ko�ci ul. Janowskiej, gdy my chcemy
dwa � drugi na wysoko�ci Julkowa, z
my�l¹ o dostêpie na lotnisko. Trasa ta
zwi¹zana by³aby z obwodnic¹ wschod-
ni¹, od Wólki Plebañskiej poprzez wia-
dukt nad torami, a nastêpnie na Al. So-
lidarno�ci. Miasto zosta³oby odci¹¿o-
ne z ruchu tranzytowego na Bia³ystok.
W tym uk³adzie obwodnica zachodnia
zesz³aby na plan dalszy.

>> Urz¹d z certyfikatem ISO i e-mia-
sto to bez dwóch zdañ bardzo
wa¿ne dla mieszkañców zrealizo-
wane projekty. Czy planowane
jest przejêcie lotniska?
� Temat ten spêdza nam sen z

powiek. Wszyscy pod�wiadomie czu-
jemy, ¿e lotnisko mo¿e byæ nasz¹ szan-
s¹, stanowi¹c¹ si³ê napêdow¹ rozwo-
ju Bia³ej Podlaskiej. Nowe nadzieje po-
budza rz¹d, który postanowi³ by³e lot-
niska wojskowe skomunalizowaæ.
Partnerem do rozmów z przysz³ymi in-
westorami by³aby wówczas nie Agen-
cja Mienia Wojskowego, a miasto. Nie-
stety, Bia³ej nie staæ na wybudowanie
lotniskowej infrastruktury. U nas po-
winna ona byæ stworzona przez biznes
i jemu s³u¿yæ. Pomimo to, je¿eli tylko
pojawi siê mo¿liwo�æ, to my wniosek
o przejêcie lotniska z³o¿ymy i zacznie-
my pilnie poszukiwaæ inwestora. Ale,
o czym chcê poinformowaæ czytelników
�Bialczanina�, nie bêdzie objêta prze-
kazaniem ta czê�æ lotniska, która le¿y
bli¿ej centrum miasta. 212-hektarowy
obszar, bêd¹cy ostatnio laureatem
konkursu �Grunt na medal�, gdy¿ zo-
sta³ uznany za wyj¹tkowo atrakcyjny
pod wzglêdem inwestycyjnym, Agencja
zostawia dla siebie. Zechcemy ubie-
gaæ siê o niego w pó�niejszym etapie.

>> Bilansujemy pañsk¹ prezydentu-
rê na ³amach �Bialczanina�, któ-
ry jako samodzielny biuletyn in-
formacyjny narodzi³ siê w czasie
ostatnich wyborów samorz¹do-
wych. Czy, tak jak pan zak³ada³,
stanowi on pomost miêdzy urzê-
dem miasta a mieszkañcami Bia-
³ej Podlaskiej?
� Mam tak¹ nadziejê. Staramy siê

poprzez ten miesiêcznik, bez jakichkol-
wiek komentarzy i subiektywnych ocen,
przekazywaæ informacje, które mog¹
zainteresowaæ mieszkañców Bia³ej
Podlaskiej, a które nie maj¹ szans szer-
szego ujêcia w komercyjnych tygodni-
kach regionalnych. Natomiast poprzez
zamieszczany w ka¿dym wydaniu kupon
chcemy poznaæ uwagi i sugestie doty-
cz¹ce funkcjonowania miasta. Informa-
cje te bardzo ceniê i na nich opieram
wiele pomys³ów oraz decyzji. Przy oka-
zji dodam, ¿e pocz¹tkowo czê�æ rad-
nych mocno krytykowa³o pojawienie siê
�Bialczanina�, obawiaj¹c siê, ¿e stano-
wiæ on bêdzie element wielkiej prezy-
denckiej propagandy. Z czasem g³osy
te jednak ucich³y, gdy¿ zauwa¿ono, ¿e
� tak, jak tego pragnê � biuletyn nie
jest tub¹ prezydenta. I chcia³bym, aby
w tej kwestii nic nie uleg³o zmianie.
Urz¹d miasta jest na garnuszku miesz-
kañców i powinien dobrze �wiadczyæ
swoje us³ugi. Ale dobrze, to nie ozna-
cza, ¿e zawsze pomy�lnie dla intere-
santów, lecz zgodnie z prawem, kom-
petentnie, terminowo i grzecznie.

>> Po ostatnich wyborach powiedzia³
pan � chcê byæ dobrym prezyden-
tem dla wszystkich. Udaje siê to
panu?
� To ju¿ mog¹ oceniæ tylko sami

mieszkañcy, choæ mam pe³n¹ �wiado-
mo�æ, ¿e has³o to mo¿e byæ jedynie
celem, do którego nale¿y d¹¿yæ. Na
pewno staram siê byæ sprawiedliwym,
a jedyne, czego siê bojê, to rutyny. Jest
mi mi³o, gdy napotkane na ulicy oso-
by dziêkuj¹ mi za niektóre decyzje do-
tycz¹ce ich samych lub osiedli, na któ-
rym mieszkaj¹. Marzy mi siê jednak,
by móc wple�æ siê w t³um i niezauwa-
¿ony przez nikogo wys³uchaæ opinii o
sobie. Nie czujê siê bowiem urzêdni-
kiem. St¹d, mimo ¿e dniem przyjêæ in-
teresantów jest wtorek, to spotykam
siê z nimi równie¿ w inne dni. Nie od-
mawiam te¿ telefonicznych odpowie-
dzi. A czy jestem dobrym prezydentem,
przekonam siê za dwa lata. Je¿eli zde-
cydujê siê kandydowaæ.

Jedn¹ z wizytówek miasta jest magistrat



Nr Nazwa instytucji Adres hotspot infomat

1 Zespó³ Szkó³ Ogólnokszta³c¹cych Kraszewskiego 1 tak
2 Zespó³ Szkó³ Ogólnokszta³c¹cych Nr 2 Leszczynowa 16 tak
3 Zespó³ Szkó³ Ogólnokszta³c¹cych Nr 3 Narutowicza 39
4 IV Liceum Ogólnokszta³c¹ce Akademicka 8a
5 Zespó³ Szkó³ Zawodowych Nr 1 Pi³sudskiego 36
6 Zespó³ Szkó³ Zawodowych Nr 2 Brzeska 71
7 Zespó³ Szkó³ Zawodowych Nr 3 Orzechowa 58
8 Zespó³ Szkó³ Specjalnych Waryñskiego 3
9 Publiczne Gimnazjum Nr 2 Akademicka 8

10 Publiczne Gimnazjum Nr 4 Sidorska 30
11 Publiczne Gimnazjum Nr 6 Zygmunta Augusta 2
12 Szko³a Podstawowa Nr 1 Narutowicza 41
13 Szko³a Podstawowa Nr 2 Akademicka 8
14 Szko³a Podstawowa Nr 3 Sportowa 7
15 Szko³a Podstawowa Nr 4 Moniuszki 36
16 Szko³a Podstawowa Nr 5 Sidorska 30
17 Szko³a Podstawowa Nr 7 Langiewicza 44
18 Szko³a Podstawowa Nr 9 Zygmunta Augusta 2
19 Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna Waryñskiego 3
20 Bursa Szkolna Podmiejska 36
21 Przedszkole Samorz¹dowe Nr 3 Janowska 22
22 Przedszkole Samorz¹dowe Nr 6 £omaska 21
23 Przedszkole Samorz¹dowe Nr 7 Waryñskiego 1
24 Przedszkole Samorz¹dowe Nr 10 Nowa 20/24
25 Przedszkole Samorz¹dowe Nr 11 Sidorska 20
26 Przedszkole Samorz¹dowe Nr 13 K. Jagielloñczyka 17
27 Przedszkole Samorz¹dowe Nr 14 £ukaszyñska 34
28 Przedszkole Samorz¹dowe Nr 15 Akademicka 8
29 Przedszkole Samorz¹dowe Nr 16 Weso³a 21-23
30 Przedszkole Samorz¹dowe Nr 17 Zygmunta Starego 4
 31 Bialskie Centrum Informacji Warszawska 11 tak
31 Miejski O�rodek Kultury Warszawska 11
31 Filia Nr 2 Miejskiej Biblioteki Publicznej Warszawska 11
31 Urz¹d Marsza³kowski � DELEGATURA Warszawska 14
 32 Galeria Podlaska Warszawska 12
 33 O�rodek Francuski Deux-Sevres Warszawska 12c
33 Miejski O�rodek Kultury Warszawska 12c
34 Osiedlowy Dom Kultury Zygmunta Augusta 6
35 Osiedlowy Klub Kultury �Eureka� Orzechowa 34
36 Klub Kultury �Piast� Spó³dzielcza 4
37 Miejska Biblioteka Publiczna Warszawska 12a
38 Filia Nr 1 Miejskiej Biblioteki Publicznej Al. Tysi¹clecia 35 tak
39 Filia Nr 3 Miejskiej Biblioteki Publicznej Zygmunta Starego 10
40 Filia Nr 4 Miejskiej Biblioteki Publicznej Podle�na 5
41 Filia Nr 6 Miejskiej Biblioteki Publicznej Orzechowa 34
42 Filia Nr 9 Miejskiej Biblioteki Publicznej Kolejowa 8 tak
43 Muzeum Po³udniowego Podlasia Warszawska 12
44 Oddzia³ Martyrologiczno-Historyczny £omaska 21
50 Przedsiêbiorstwo Energetyki Cieplnej Pokoju 26
51 WOD-KAN Narutowicza 35a
52 Zak³ad Komunikacji Miejskiej Brzegowa 2
53 Zak³ad Produkcyjno-Handlowy �Zieleñ� Brzeska 109
54 Starostwo Powiatowe/Urz¹d Woj. Brzeska 41 tak
55 Komenda Miejska Policji Pl. Wojska Polskiego 23
56 Wojewódzki Szpital Specjalistyczny Terebelska 57/65 tak
57 Akademia Wychowania Fizycznego Akademicka 2 tak tak
58 Pañstwowa Wy¿sza Szko³a Zawodowa Sidorska 95/97 tak tak
59 Zak³ad Doskonalenia Zawodowego Al. Jana Paw³a 97
60 Miejski O�rodek Pomocy Spo³ecznej Al.Tysi¹clecia 22
61 Izba Celna Pó³nocna 19
62 Urz¹d Skarbowy Prosta 19
63 Baza ZGL ¯eromskiego 5
64 Komunalne Gospodarstwo Pomocnicze Janowska 27
65 Centrum Profilaktyki i Terapii Uzale¿nieñ Stacyjna 6
66 Przedszkole niepubliczne Warszawska 19c
67 Ujêcie wody WOD-KAN Sitnicka
70 Urz¹d Miasta Pi³sudskiego 3 tak Tak
71 Urz¹d Stanu Cywilnego Janowska 27-29
72 Stra¿ Miejska Brzeska 36a

Miejski O�rodek Pomocy Spo³ecz-
nej w Bia³ej Podlaskiej, mieszcz¹-

cy siê przy Al. 1000-lecia 22, nadal dys-
ponuje �rodkami na wsparcie niepe³-
nosprawnych mieszkañców miasta. Do
koñca roku MOPS mo¿e zwróciæ w ca-
³o�ci lub w czê�ci koszt zakupu przed-
miotów ortopedycznych i �rodków po-
mocniczych przyznawanych na zlecenie
lekarza przez Narodowy Fundusz Zdro-
wia (wózki, balkoniki, pionizatory, obu-
wie ortopedyczne, gorsety, protezy, pie-
luchomajtki, materace przeciwodle¿yno-
we, aparaty s³uchowe, inhalatory dy-
szowe, cewniki), dofinansowaæ zakup
sprzêtu rehabilitacyjnego do 60% war-

to�ci sprzêtu (rowery rehabilitacyjne,
pi³ki, wa³ki, materace, ³ó¿ka rehabili-
tacyjne) i zlikwidowaæ bariery w komu-
nikowaniu siê lub techniczne do 80%
warto�ci przedsiêwziêcia (windy, pod-
jazdy, platformy przychodowe, podno-
�niki ³azienkowe, uchwyty).

Uwaga! MOPS nie zwraca kosz-
tów ju¿ poniesionych. Wyj¹tek stano-
wi¹ przedmioty ortopedyczne i �rod-
ki pomocnicze. Szczegó³owe informa-
cje mo¿na uzyskaæ w siedzibie o�rod-
ka, pokój nr 11 lub 14 (parter), tel.
083 342-54-24 lub na stronie
www.mops-bialapodlaska.pl.

Pieni¹dze dla
niepe³nosprawnych!

Zestawienie instytucji
pod³¹czonych do sieci e-miasto

Ju¿ po raz trzeci w dniu Wszystkich
�wiêtych i w Zaduszki, z inicjatywy

stowarzyszenia Ko³o Bialczan, prze-
prowadzono w Bia³ej Podlaskiej kwe-
stê na rzecz renowacji znajduj¹cych siê
na cmentarzu rzymskokatolickim przy
ul. Janowskiej historycznych nagrob-
ków. Szczytny cel akcji po raz kolejny
zaanga¿owa³ du¿e grono osób, pragn¹-
cych przyczyniæ siê do ratowania za-
bytkowych obiektów.

Wzorem lat poprzednich prowadze-
niem kwesty zajêli siê bialczanie, m.in.
cz³onkowie Honorowego Komitetu im.
ks. Edmunda Barbasiewicza pod prze-
wodnictwem Prezydenta Miasta Bia³a
Podlaska, dyrektorzy bialskich szkó³,
nauczyciele, pracownicy instytucji sa-
morz¹dowych i placówek kultury, dzia-
³acze spo³eczni, prywatni przedsiêbior-
cy, bialscy twórcy, regionali�ci, du¿e
grono m³odzie¿y. Dziêki ofiarno�ci
mieszkañców naszego miasta i oko-
lic, a nierzadko osób przyjezdnych,
uda³o siê zebraæ a¿ 25.943,70 z³o-
tych. Kwota ta zostanie przeznaczona
na odrestaurowanie nastêpnych zabyt-

kowych nagrobków, tak, aby jeszcze
przez wiele lat ³¹czy³y przesz³o�æ z
przysz³o�ci¹ i mog³y byæ dziedzictwem
dla kolejnych pokoleñ.

Akcja nie by³aby mo¿liwa bez ofiar-
no�ci darczyñców, a tak¿e zaanga¿o-
wania i pracy wielu innych osób. W

>> Zostan¹ odnowione kolejne nagrobki  <<

Zebrano 25.943,70 z³

imieniu wszystkich, którym bliska i
droga jest przesz³o�æ naszego miasta
oraz jej materialny kszta³t, pragniemy
podziêkowaæ za entuzjazm, gotowo�æ
i po�wiêcony czas, jakie z³o¿y³y siê na
udzia³ w tegorocznej kwe�cie oraz przy-
czyni³y siê do jej wspania³ych efektów.

17 listopada w Szkole Podstawo-
wej nr 2 w Bia³ej Podlaskiej podsumo-
wano ogólnoszkolny cykl zadañ z za-
kresu edukacji ekologicznej. Jego re-
alizacja przebiega³a od wrze�nia do
pa�dziernika bie¿¹cego roku i objê³a
swym zasiêgiem ca³¹ spo³eczno�æ
szkoln¹, czyli uczniów z klas od zero-
wych do szóstych. Wszystko odbywa-
³o siê zgodnie z harmonogramem me-
rytorycznym i finansowym przedstawio-
nym we wniosku do Wojewódzkiego

>> Pozyskali 6.700 kg makulatury, 150 kg baterii
i 120 kg aluminium  <<

Ekologiczna �Dwójka�
Funduszu Ochrony �rodowiska i Go-
spodarki Wodnej w Lublinie, a w ca³o-
�ci przygotowanym i zrealizowanym
przez nauczycieli przyrody � Joannê La-
seck¹ i Katarzynê Sienkiewicz.

Dziêki dofinansowaniu przez WFO-
�iGW, w kwocie 3.421 z³, zorganizo-
wano szereg akcji i konkursów maj¹-
cych na celu propagowanie zachowañ
ekologicznych. Przeprowadzono: zbiór-
ki surowców wtórnych (pozyskano
6.700 kg makulatury, 150 kg baterii,

120 kg aluminium), wyjazdy edukacyj-
ne �Szlakiem odpadów produkowa-
nych przez cz³owieka� w obszary chro-
nione naszego regionu i Polski, kon-
kursy plastyczne i wiedzy przyrodniczej.
Laureatów tych ostatnich wyró¿niono
nagrodami ró¿nego stopnia, w sumie
ponad 90 osób z ca³ej szko³y. Pozo-
stali uczestnicy otrzymali pami¹tkowe
kalendarzyki. Zosta³ te¿ wydany pa-
mi¹tkowy folder pn. �Z przyrod¹ za pan
brat� oraz prace uczniów w formie za-
k³adek do ksi¹¿ek, pocztówek i pla-
nów lekcji o tematyce ekologicznej.

W uroczysto�ci podsumowuj¹cej
cykl wziêli udzia³ m.in.: prezydent An-
drzej Czapski, naczelnik wydzia³u go-
spodarki komunalnej Roman Siekier-
ka, inspektor wydzia³u edukacji Doro-
ta Górska oraz Barbara Wawryniuk �
specjalista WFO�iGW w Lublinie. Nie
zabrak³o czê�ci artystycznej przygoto-
wanej przez grupê teatraln¹ �Bajka�,
pod kierunkiem Joanny Po³ujañskiej.
Oprawê muzyczn¹ zabezpieczy³a
Agnieszka Kosiñska, dekoracje �
Marzena Gr¹¿ko i Ewa Chalimoniuk,
a pami¹tkowe dyplomy wykona³a Iwo-
na Sacharuk.

Zakoñczono realizacjê nastêpu-
j¹cych zadañ inwestycyjnych:
- budowa ulic: Olimpijczyków, Maru-

sarza, G³êboka,
- rewitalizacja bramy wjazdowej w Par-

ku Radziwi³³owskim,
- ul. Nowa � parking przy KMP, Plac

Wojska Polskiego.

Zadania w realizacji, planowa-
ne do zakoñczenia w bie¿¹cym
roku:
- budowa ulic w technologii uprosz-

czonej,
- budowa ul. Zdanowskiego,
- budowa kompleksu boisk �Moje Bo-

isko � Orlik 2012� przy ul. Leszczy-
nowej,

- ulica przy PWSZ.

Zadania w realizacji, planowa-

ne do zakoñczenia w 2009 r.:
- termomodernizacja zespo³u obiek-

tów o�wiatowych przy ul. Akademic-
kiej,

- wymiana stolarki okiennej zespo³u
obiektów o�wiatowych przy ul. Aka-
demickiej,

- budowa ul. Wolskiej,
- budowa ulic: Witoszyñskiego, D³u-

gosza, ¯ardeckiego,
- Szko³a Podstawowa nr 5 � termomo-

dernizacja obiektu przy ul. Sidorskiej,
- modernizacja Al. Solidarno�ci z bu-

dow¹ mostu,
- Szko³a Podstawowa nr 5 � budowa

boiska ze sztuczn¹ nawierzchni¹.

Postêpowania o udzielenie
zamówienia:
- ul. £omaska � chodnik i przebudo-

wa jezdni,

- budowa ul. Przechodniej (Janowska
� Pi³sudskiego).

Trwaj¹ prace projektowe:
- projekt modernizacji Al. Jana Paw³a II,
- projekt modernizacji ul. ¯wirki i Wi-

gury oraz Górnej (od ̄ wirki i Wigury
do Podle�nej),

- o�wietlenie wydzielone ulic: Zagro-
dowa, Sielczyk, Langiewicza, Halle-
ra, droga dojazdowa za budynkiem
przy ul. Kolejowej 5, skwer przy PKS,
osiedle mieszkaniowe przy ul Grzy-
bowej (zasilanie z ST-199 i ST-200),

- projekt modernizacji ul. Niemcewicza.

Trwaj¹ przygotowania do
udzielenia zamówienia na
prace projektowe:
- modernizacja ulicy Sikorskiego,
- budowa ul. Sielczyk.

NWESTYCJE, INWESTYCJE
(stan na 19 listopada 2008 r.)



Moim zdaniem w Bia³ej Podlaskiej jednym
z pilniejszych zadañ do wykonania jest

......................................................................................................................

......................................................................................................................

......................................................................................................................,

natomiast na mojej ulicy

.....................................................................................................................

......................................................................................................................

......................................................................................................................

#  #  #

Zapraszamy do wspó³pracy
Z notatek, jakie do nas docieraj¹, przebija g³êboka troska mieszkañ-

ców o wygl¹d naszych ulic, chodników, placów i parkingów. Pojawiaj¹ siê
pro�by do prezydenta o kontynuowanie budowy ulic w technologii uprosz-
czonej oraz realizacjê nowych inwestycji. Nie brakuje skarg na nieprzestrze-
ganie przepisów dotycz¹cych parkowania samochodów, na kolejki na g³ów-
nych skrzy¿owaniach, ale i s³ów podziêkowañ za wysi³ek w³adz miasta,
dziêki któremu Bia³a Podlaska jest coraz piêkniejsza. Projekt bud¿etu na
2009 r. obecnie analizuj¹ komisje Rady Miasta. Jego autorem jest prezy-
dent, który stara³ siê w nim uj¹æ do realizacji najbardziej istotne dla popra-
wy ¿ycia mieszkañców zamierzenia. Niestety, nale¿y zdawaæ sobie sprawê,
¿e na wszystko nie wystarczy pieniêdzy. Obiecujemy, ¿e po uchwaleniu bu-
d¿etu przez radnych, czê�æ inwestycyjn¹ jak najszybciej zaprezentujemy
naszym czytelnikom.

>> Rozstrzygniêto ogólnopolski konkurs literacki <<

Z Kraszewskim w duszy
Mnóstwo pracy mieli jurorzy XXIV

Ogólnopolskiego Konkursu Lite-
rackiego im. J.I. Kraszewskiego. Nade-
s³ano a¿ 230 wierszy stanowi¹cych 46
zestawów poetyckich oraz 33 zestawy
prozatorskie. Przewodnicz¹cy Zdzis³aw
£¹czkowski, sekretarz Urszula Pietru-
czuk, Zbigniew Milewski oraz Eligiusz
Dymowski zapoznali siê jednak z nimi
z wielkim zainteresowaniem, sygnali-
zuj¹c ich wysoki poziom artystyczny.
Czê�æ prac nap³ynê³o z Francji, Anglii i
Niemiec, co �wiadczy o miêdzynarodo-
wej popularno�ci konkursu w szerokim
krêgu literackim.

Jury postanowi³o przyznaæ nastê-
puj¹ce nagrody: W poezji pierwsz¹ na-

grodê otrzyma³ Arkadiusz Stosur z Kra-
kowa, drug¹ Anna Pliszewska �Jontek�
z Wieliczki, a trzeci¹ Robert Miniak z
£ódzi. W prozie najwy¿ej oceniono pra-
cê Aliny Mendrali z Siedlisk, nastêp-
nie Anny Lechowicz z Warszawy oraz
Danuty Ewy Skalskiej z Borkowic.

Przyznano równie¿ nagrody specjal-
ne: za temat o J.I. Kraszewskim �
Ma³gorzacie Borzeszkowskiej z Lê-
borka; Klubu Literackiego �Maksyma�
� Ireneuszowi Wagnerowi i Agacie
Szczodrak z Bia³ej Podlaskiej; za te-
matykê podlask¹ � Janowi Henryko-
wi Cichoszowi z Krasnegostawu; Bial-
skiej Spó³dzielni Mieszkaniowej �Zgo-
da� � Krzysztofowi Kleszczowi z To-

maszowa Mazowieckiego.
�Wszystkim, którym bliska sercu

jest literatura wyra¿amy nasz¹ wdziêcz-
no�æ, ¿e mimo nie³atwych czasów
dalej trwacie i piszecie, a co najwa¿-
niejsze ka¿dego roku odkrywamy tak
wiele zdolnych talentów� � czytamy w
protokole obrad jury. �W³odarzom na-
szego miasta i regionu, sponsorom i
organizatorom dziêkujemy za troskê i
promowanie w Polsce i w Europie tak
zas³u¿onego dla kultury regionu, jakim
jest Podlasie. Bez Was i waszego hoj-
nego daru serca nie uda³oby siê z pew-
no�ci¹ kontynuowaæ tej piêknej, kon-
kursowej tradycji, która na sta³e wpi-
suje siê w pejza¿ Ziemi Podlaskiej�.

1 listopada II Liceum Profilowane w
Zespole Szkó³ Zawodowych nr 2

im. F. ¯wirki i S. Wigury w Bia³ej Pod-
laskiej, we wspó³pracy z Urzêdem Gmi-
ny Bia³a Podlaska, rozpoczê³o reali-

zacjê projektu w ramach programu
operacyjnego kapita³ ludzki (priorytet

>> II Liceum Profilowane w ZSZ nr 2 aren¹ mo¿liwo�ci <<

Wyrównuj¹ edukacyjne szanse
IX � Rozwój wykszta³cenia i kompeten-
cji w regionach) pod nazw¹ �Szko³a
aren¹ mo¿liwo�ci�. Ma on za zadanie
wyrównywanie szans edukacyjnych
uczniów z grup o utrudnionym dostê-

pie do edukacji oraz zmniejszenie ró¿-
nic w jako�ci us³ug edukacyjnych.

Celami szczegó³owymi projektu
s¹: - wyrównanie poziomu wiedzy
uczniów napotykaj¹cych trudno�ci w
nauce; - zwiêkszenie poziomu moty-
wacji do nauki; - rozwijanie umiejêtno-
�ci w zakresie kompetencji kluczo-
wych; - podniesienie podstawowych
umiejêtno�ci niezbêdnych do zatrud-
nienia oraz kontynuowania edukacji.
Dzia³ania te bêd¹ realizowane do koñ-
ca lipca przysz³ego roku poprzez: za-
jêcia dydaktyczno-wyrównawcze, zajê-
cia dodatkowe rozwijaj¹ce kompeten-
cje kluczowe, wakacyjne warsztaty jê-
zykowe oraz poradnictwo i doradztwo
edukacyjno-zawodowe.

Oficjalnie projekt otworzy³a 4 listo-
pada konferencja, na któr¹ przybyli
m.in.: prezydent Andrzej Czapki, wójt
gm. Bia³a Podlaska Wies³aw Pana-
siuk oraz naczelnik wydzia³u edukacji
Joanna Marchel. Obecni te¿ byli cz³on-
kowie Zarz¹d projektu w sk³adzie: ko-
ordynator Anna Sawczuk, asystent ko-
ordynatora Iwona Kuzawiñska, spe-
cjalista ds. upowszechniania kultury
Bo¿ena Pawlina-Maksymiuk, specja-
lista ds. promocji i rekrutacji Edyta Mi-
chalczuk, specjalista ds. finansowo-
ksiêgowych Hanka Lesicka i specjali-
sta ds. monitoringu i ewaluacji Kata-
rzyna Tomaszewska, a tak¿e nauczy-
ciele i uczniowie II Liceum Profilowa-
nego w ZSZ nr 2.

22 pa�dziernika w jednej z sal Urzêdu Miasta Bia³a Podlaska podsumo-
wano kolejn¹ edycjê �Czwartków lekkoatletycznych�, corocznych zawodów
dla dzieci i m³odzie¿y nie tylko ze szkó³ bialskich. Ogó³em odby³o siê dziesiêæ
imprez, w których na stadionach w Szko³ach Podstawowych nr 1, 6 i 9 oraz

na obiekcie lekkoatletycznym Zamiejscowego Wydzia³u Wychowania Fizycz-
nego wziê³o udzia³ prawie 4 tysi¹ce uczestników. �Czwartki� zorganizowa³
MKS ̄ ak Bia³a Podlaska, któremu pomaga³y: Bialski SZS, Szko³y Podstawo-
we nr 1 i 9, Gimnazjum nr 3 i 6 oraz ZSO nr 2. Koszty pokry³y fundusze
pochodz¹ce z Polskiego Zwi¹zku Lekkiej Atletyki i naszego Urzêdu Miasta.

Podczas uroczysto�ci delegacje najlepszych szkó³ otrzyma³y puchary,
dyplomy oraz sprzêt do uprawiania lekkiej atletyki i organizacji zawodów. Na-
grody wrêczali: prezydent Andrzej Czapski, jego zastêpca Waldemar Godlew-
ski oraz Anna Kaliszuk, naczelnik wydzia³u spraw spo³ecznych. Poni¿ej pre-
zentujemy klasyfikacjê koñcow¹ szkó³ podstawowych oraz gimnazjów za rok
szkolny 2007/08.

>> Ponad cztery tysi¹ce uczestników!  <<

�Czwartki�
nagrodzone

Miejsce Szko³a Punkty
1 Szk. Podst. nr 5 Bia³a Podl.  609
2 Szk. Podst. nr 9 Bia³a Podl.  509
3 Szk. Podst. nr 6 Bia³a Podl. 474
4 Szk. Podst. nr 3 Bia³a Podl. 300
5 Szk. Podst. nr 2 Bia³a Podl. 277
6 Szk. Podst. nr 4 Bia³a Podl. 161
7 Szk. Podst. Ortel Ksi¹¿êcy 126
8 Szk. Podst. nr 1 Bia³a Podl. 63
9 Szk. Podst. nr 7 Bia³a Podl. 62
10 Szk. Podst. Sitnik 12

1 Gimnazjum nr 6 Bia³a Podl. 414
2 Gimnazjum nr 4 Bia³a Podl. 300
3 Gimnazjum nr 3 Bia³a Podl. 291
4 Gimnazjum nr 5 Bia³a Podl. 150
5 Gimnazjum nr 1 Bia³a Podl. 46
6 Gimnazjum nr 2 Bia³a Podl.  20
7 Gimnazjum Le�na Podlaska  10
8 Gimnazjum Katolickie Bia³a Podl.  0

W mocy prawnej pozostaje rozpo-
rz¹dzenie porz¹dkowe nr 1 wo-

jewody lubelskiego z dnia 29 stycznia
2006 r. w sprawie na³o¿enia obowi¹z-
ku w zakresie usuwania �niegu i
lodu. Na jego podstawie, w celu ochro-
ny ¿ycia, zdrowia i mienia mieszkañ-
ców naszego województwa, w³a�cicie-
le oraz zarz¹dcy budynków i innych
obiektów budowlanych s¹ zobowi¹za-
ni do usuwania z dachów zalegaj¹ce-
go �niegu i lodu. Za nieprzestrzega-
nie zarz¹dzenia grozi kara grzywny w
wysoko�ci do 5 tys. z³. Do kontroli
upowa¿niony jest Powiatowy Inspek-
tor Nadzoru Budowlanego oraz inspek-
cje i s³u¿by administracji zespolonej.

Regulamin utrzymania czysto�ci i

porz¹dku na terenie miasta Bia³a Pod-
laska mówi, ¿e: �w³a�ciciele nierucho-
mo�ci maj¹ obowi¹zek oczyszczania
chodnika i wjazdu na posesjê ze �nie-
gu i lodu oraz usuwania b³ota i innych
zanieczyszczeñ z chodników po³o¿o-
nych wzd³u¿ nieruchomo�ci (...) przy
wykonywaniu wy¿ej wymienionych obo-
wi¹zków powinny byæ przestrzegane
nastêpuj¹ce zasady:

- zebrany �nieg i lód winien byæ pry-
zmowany przy krawê¿niku jezdni, z
pozostawieniem wolnego miejsca
dla pieszych,

- prace winny byæ wykonywane w spo-
sób zapewniaj¹cy ochronê przed
uszkodzeniem istniej¹cych drzew i

krzewów (...),
- w przypadku wyst¹pienia warunków

atmosferycznych uniemo¿liwiaj¹cych
wywi¹zanie siê w³a�cicieli z wy¿ej
wymienionych warunków, do ich obo-
wi¹zków nale¿y likwidacja �lisko�ci
zimowej na chodnikach poprzez po-
sypywanie ich piaskiem,

- uprz¹tniêcie �niegu i lodu winno na-
st¹piæ natychmiast po wyst¹pieniu
sprzyjaj¹cych warunków atmosfe-
rycznych (...)

- w³a�ciciele obiektów usytuowanych
bezpo�rednio przy ci¹gach komuni-
kacyjnych, zobowi¹zani s¹ do usu-
wania sopli lodowych i nawisów
�nie¿nych z dachów i gzymsów nie-
zw³ocznie po ich pojawieniu siê.�

Zimowe obowi¹zki
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Na konferencjê przybyli m.in. prezydent Andrzej Czapski
(po prawej) i wójt Wies³aw Panasiuk (w �rodku)

Uczniowie "Pi¹tki" z fundatorami nagród


